

ធ្វើការងារមួយអ្នកដែលគ្រប់បានគេយកចិត្តទុកដាក់តិចតួច



ជារៀងរាល់ឆ្នាំ តម្រូវឲ្យមានការងារ៣០លាន សម្រាប់អ្នកធ្វើការក្នុងទីផ្សារការងារ ដើម្បីរក្សាកំណើននៃប្រជាជនដែលកំពុងធ្វើការក្នុងពិភពលោក នេះបើយោងតាមអង្គការសហប្រជាជាតិ។ តម្រូវការនេះ ក៏មាននៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ ហើយមានយុវជនវ័យក្មេងៗជាច្រើនដែលចង់ធ្វើចំណាកស្រុកទៅធ្វើការ។ បុរសវ័យក្មេងម្នាក់មកពីតំបន់គោលដៅនៃគម្រោងទប់ស្កាត់ការជួញដូរកម្លាំងពលកម្មរបស់អង្គការអាយស៊ីស៊ីនៅស្រុកព្រះស្តេចស្ទើរតែចាញ់បោកគេពីការធ្វើចំណាកស្រុក ដោយសារតែក្តីសុបិន្តរបស់គាត់ ចង់ឲ្យជីវភាពគ្រួសារប្រសើរឡើង។

បុរសនេះប្រាប់ថា «ធ្វើស្រែតែមួយមុខ មិនគ្រប់គ្រាន់ទេសម្រាប់គ្រួសាររបស់ខ្ញុំ ព្រោះចំណូលរបស់ខ្ញុំមិនល្មម ដើម្បីផ្គត់ផ្គង់ប្រពន្ធ និងកូន៤នាក់បានទេ»។ ដូច្នោះ គាត់សម្រេចចិត្តធ្វើចំណាកស្រុកទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស ដើម្បីឲ្យគ្រួសាររបស់គាត់អាចមានជីវភាពប្រសើរជាងមុន ទោះបីជាវិបាកសម្រេចចិត្ត ក្នុងការចាកចេញពីគ្រួសារក៏ដោយ។ គាត់ធ្លាប់ស្តាប់សេចក្តីប្រកាសមួយតាមវិទ្យុដែលអំពាវនាវឲ្យប្រជាជនទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេសដោយអាចរកប្រាក់ចំណូលពី២០០០ ទៅ ៤០០០ដុល្លារក្នុងមួយខែ។ អ្នកជិតខាងម្នាក់ និងគាត់ បានធ្វើដំណើររួមគ្នាទៅភ្នំពេញ ដើម្បីស្វែងរកក្រុមហ៊ុនតាមអាសយដ្ឋានដែលគាត់បានសរសេរទុកពីការប្រកាសវិទ្យុនោះ។

បុរសទាំងពីរនេះ មិនសូវស្គាល់ទីក្រុងទេ ដូច្នោះត្រូវចំណាយពេលយូរដើម្បីស្វែងរកក្រុមហ៊ុននៅភ្នំពេញ។ ដើម្បីដាក់ពាក្យសុំការងារនៅក្រៅប្រទេស ពួកគេត្រូវដាក់ប័ណ្ណសម្គាល់ខ្លួន និងឯកសារគ្រួសារដែលពាក់ព័ន្ធមុនពេលពិនិត្យឈាម។ ក្រុមហ៊ុននេះ បានជូនដំណឹងឲ្យពួកគេ ត្រូវបង់ប្រាក់ចំនួន ២០០០ដុល្លារសម្រាប់សេវារបស់ក្រុមហ៊ុន។ បុរសទាំងពីរនាក់ ចាប់ផ្តើមសង្ស័យ ហើយពួកគេបាននឹកចាំពីអ្វីដែលពួកគេបានរៀនជាមួយនឹងក្រុមជួយខ្លួនឯងរបស់ពួកគេ អំឡុងពេលវគ្គបណ្តុះបណ្តាលដែលសម្របសម្រួលដោយគម្រោងទប់ស្កាត់ការជួញដូរកម្លាំងពលកម្មរបស់អង្គការអាយស៊ីស៊ីស៊ីពីវិធីចៀសវាងការធ្វើចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ និងការជួញដូរមនុស្ស។ បុរសទាំងពីរនាក់នេះបានទៅក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ដើម្បីពិនិត្យមើលថាតើក្រុមហ៊ុននេះស្ថិតនៅក្នុងបញ្ជីក្រុមហ៊ុនដែលត្រូវបានអនុញ្ញាត។ ពេលនោះ វាបានបង្ហាញថាក្រុមហ៊ុននេះត្រូវបានដំណើរការដោយខុសច្បាប់។

បន្ទាប់ពីវិលត្រលប់មកផ្ទះវិញ បុរសនេះ បានប្រាប់អ្នកភូមិមិត្តដែលបានកើតឡើងដល់គាត់នៅភ្នំពេញ។ ឥឡូវនេះ គាត់ត្រូវបានគេជឿជាក់ថាជាសមាជិកក្រុមឃ្នាំមើលនៅក្នុងភូមិរបស់គាត់។ ក្រុមនេះត្រូវបានបង្កើតឡើងរួមគ្នារវាងភូមិជាមួយគម្រោងទប់ស្កាត់ការជួញដូរកម្លាំងពលកម្មរបស់អង្គការអាយស៊ីស៊ី។ គាត់ទទួលយកគុណនាមនេះ ដោយសារគាត់ត្រូវបានលើកទឹកចិត្ត និងជម្រុញចិត្តតាមរយៈបទពិសោធន៍ផ្ទាល់របស់គាត់ ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងការធ្វើចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ និងការជួញដូរមនុស្ស។ គាត់មានការប្តេជ្ញាចិត្តចំពោះប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមឃ្នាំមើល និងចែករំលែកដល់អ្នកដទៃអ្វីដែលគាត់បានរៀនពីក្រុមការងារគម្រោងទប់ស្កាត់ការជួញដូរកម្លាំងពលកម្មរបស់អង្គការអាយស៊ីស៊ី។ គាត់ក៏កំពុងសង្កេតយ៉ាងសកម្មផងដែរនូវបញ្ហាថ្មីៗទាក់ទងនឹងការធ្វើចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ និងការជួញដូរមនុស្ស ហើយស្វែងរកការគាំទ្រ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពីអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបញ្ហានេះ។

ការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹង ការរៀបចំឲ្យបានត្រឹមត្រូវ និងមឯកសារស្របច្បាប់ មានសារៈសំខាន់ក្នុងការធ្វើចំណាកស្រុកដោយសុវត្ថិភាព ទៅក្រៅប្រទេស។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ របាយការណ៍ដែលបានចេញផ្សាយថ្មីៗនេះ បានបង្ហាញថាពលករកម្ពុជាជាច្រើននៅតែធ្វើការខុសច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសថៃ។ ដោយក្លាយជាពលករខុសច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសថៃ វារួមមានហានិភ័យនៃការរំលោភបំពាន ការកេងប្រវ័ញ្ច និងទាសភាពសម័យទំនើប។ គម្រោងទប់ស្កាត់ការជួញដូរកម្លាំងពលកម្មរបស់អង្គការអាយស៊ីស៊ី បន្តធ្វើការជាមួយសង្គមស៊ីវិល អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងប្រជាពលរដ្ឋនៅស្រុកព្រះស្តេច ក្នុងការការពារយុវជន និងយុវវ័យ ប្រឆាំងនឹងការធ្វើចំណាកស្រុកខុសច្បាប់ ការជួញដូរមនុស្ស និងទាសភាពសម័យទំនើប។